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Den nødvendige 
modernisering
For at følge med tiden er det en gang imellem nødvendigt at bryde med 
hæderkronede principper. Denne gang var det Dansk Firmaidrætsfor
bund, der måtte bryde med et princip.
På repræsentantskabsmødet i Nykøbing Mors, som Dansk Firmaid
rætsforbund afviklede i weekend’en den 18. - 19. november blev det 
vedtaget, at forbundets formand kan være helt eller delvist lønnet. Det 
er et radikalt brud med princippet om den ulønnede leder, et princip vi 
har hyldet og stadig hylder i Dansk Firmaidrætsforbund.
På det man kan kalde »frivilligt toplederplan« kan man desværre ikke 
mere forlange, at det er et job, der skal passes i fritiden - det overbevises 
man om, når man ser vor formand Tage Carlsens mødekalender. Der 
bliver ikke tid til mange fri weekends i familiens skød, samtidig stilles 
der utrolige krav til den arbejdsplads, som formanden er tilknyttet. 
Tage Carlsen sagde på repræsentantskabsmødet, at han ikke ville risi
kere at sætte sit gode helbred, sin familie og arbejdspladsen over styr. 
Formandsposten kræver idag utrolig meget mødeaktivitet og repræsen
tation både herhjemme men sandelig også i udlandet. Hvis vi ikke er i 
stand til at bruge tilstrækkelig med ressourcer på denne led, risikerer vi 
at komme til at stå i sidste række, når penge uddeles.
De øgede krav, der stilles til formanden hænger paradoksalt nok sam
men med, at vi andre får mere fritid, hvad enten det er frivilligt eller på 
grund a f arbejdsløshed eller på grund a f alder. Det stiller krav til et 
idrætsforbund som DFIF, det kræver vi hele tiden er på forkant med 
udviklingen i samfundet og dertil behøver vi de ressourcer vi kan få - 
herunder også en lønnet formand, der kan tale medlemmernes sag de 
rigtige steder.
Derfor ønsker vi Tage Carlsen tillykke med titlen »lønnet formand«, 
samtidig med, at vi kan advare Tage med hans egne ord: »Opgaverne i 
det nye år bliver ikke mindre end i år, det samme gælder arbejdspres
set«.

A.J.

Forsiden
Så nærmer vinteren sig igen, 
og får vi ikke skifører herhjem
me, kan 40 glade firmaidræts
folk glæde sig til sneen på de 
norske fjelde, når de tager af
sted på den årlige aktive sne
ferie.
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Store beslutninger 
- lille diskussion

3

Af:
Anders Johansen

Dansk Firma Idrætsfor
bund afholdt sit repræsen
tantskabsmøde i Nykøbing 
Mors i weekend’en den 19. 
- 20. november. På mødet 
var der lagt op til væsentli
ge strukturændringer i for
bundet, men før vi kom så 
langt skulle formanden 
Tage Carlsen aflægge sin 
beretning for året der gik.

Tage Carlsen startede med 
at glæde sig over, at 
Dansk Firmaidrætsfor
bund endnu en gang kun
ne melde om fremgang. 
Tage Carlsen kunne samti
dig hilse to nye sammen
slutninger velkommen i 
forbundet: Bjerringbro
Firma Sport og Dansk 
Taxa Sport, Tage Carlsen 
fortsatte:
»Desto mere frustrende 
bliver det, når man i diver
se elfenbenstårne focuse- 
rer så kraftigt på den uor
ganiserede idræt. Man har 
fra disse elfenbenstårne så
gar ført denne usaglige de
bat ind på de bonede gulve 
i København.
Det er ikke nok kun at be
skæftige sig med det udvi
dede idrætsbegreb på det 
teoretiske plan. Vi må 
også se på dagligdagen i 
den enkelte idrætsfor
ening. Vi skal som organi
sation prøve at dække et 
behov, ikke skabe et. Ikke 
dermed sagt, at vi ønsker, 
at foreningen eller sam
menslutningen, som er den 
betegnelse vi bruger i vort 
forbund, ikke skal udvikle 
sig. Nej, tværtimod. Selv
følgelig skal vi være vågne 
for tidens nye signaler, 
men udviklingen skal 
komme nedefra og ikke 
fra et elfenbenstårn.
Vi mener, at det arbejde, 
der udføres af idrætsorga
nisationerne, er af endog 
stor betydning for fritidsli
vet i Danmark og jeg for
står ærlig talt ikke de an
greb, som vi i pressen af 
og til må lægge ryg til«.

Til højre ser vi Kai Holm, formand 
for Dansk Idrætsforbund

Herunder har vi årets sammenslut
ning »Ringsted Firma Sport«, som 
vi bringer et portræt a f i næste 
nummer a f Firmaidræt.
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Formanden for Morsø Firma Sport 
Svend Christensen, og alle de frivillige 
ledere fra Morsø, der virkelig har ar
bejdet hårdt for at repræsentantskabs
mødet skulle blive en succes, blev for
tjent belønnet af forbundets formand 
Tage Carlsen.
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Idrættens fællesråd var 
selvfølgelig også nævnt i 
den mundtlige beretning, 
Tage Carlsen kom ind på 
de mange tunge og svære 
opgaver, der har været be
handlet i rådet, bl.a. Lot
to, breddeidræt, forde
lingsnøgle, folkeoplys
ningsudvalg, der har været 
meget tunge sager, men id
rættens fællesråd er gået 
styrket ud af dette som en 
forhandlingspartner, man 
lytter til.
Vore samarbejdspartnere 
findes ikke kun på det na
tionale plan, i år var det 
vor tur til at afholde den 
europæiske kongres, den 
blev afholdt i København i 
maj måned med 53 delta
gere fra 14 lande. Arran- 
gementen må betegnes 
som en succes, specielt 
havde vore aktiviteter så 
som pausegymnastik og 
familie trim top kongres
deltagernes interesse. 
Indlægget om ældre-idræt 
»Ældre i bevægelse« som 
Mikael Andersen fra O- 
dense Universitet fremlag- 
de, vakte også interesse, 
begrebet er faktisk ukendt 
i store dele af Europa. 
Tage Carlsen gik herefter 
over til at kigge lidt indad i 
forbundet, og som altid er 
økonomien her en yderst 
vigtig faktor:
»Det noget større tipstil
skud betød, at vi holdt 
skindet på næsen, men la
der man blikket glide ned 
over regnskabet er der helt 
klart en post, der falder i 
øjnene, og det er tilskud
det til DFIF’s center i 
Oksbøl. Vi må nok des
værre konstatere, at der 
nok ikke er den store mu
lighed for at forbedre tal
lene i fremtiden, og da vi 
samtidig fik en henvendel
se fra forsvaret om, at de 
var interesseret i eventuelt 
at overtage centret. Det er 
for forbundet naturligvis 
en stor beslutning og en 
svær beslutning at træffe, 
der har i denne forbindelse 
også været afholdt møder 
med forbundets tillidsfolk, 
og resultatet blev som be
kendt, at forbundet har 
tilbudt forsvaret centret 
for en rimelig pris. Vi for

venter, at handlen bliver 
afsluttet i indeværende 
år«. Tage Carlsen takkede 
herefter personalet på cen
tret for et godt samarbejde 
og ønskede dem held og 
lykke med fremtiden. 
Grundet de mange og vig
tige beslutninger, der skal 
træffes på dette repræsen
tantskabsmøde har året 
været præget af stor mø
deaktivitet på mange for
skellige planer, og de man
ge gode og saglige møder 
giver grund til optimisme 
omkring fremtiden. Opti
misme er dog ikke nok, 
hvis Dansk Firma Idræts
forbund stadig skal udvik
le sig og markere sig i 
fremtiden, det er sikkert, 
at arbejdet det kommende 
år ikke bliver mindre, slut
tede Tage Carlsen sin 
mundtlige beretning. 
Herefter var ordet frit og

de store og vigtige beslut
ninger skulle træffes.
Jørn Godt fra styrelsen af
lagde regnskab fra det for
gangende år, det kaldte 
selvfølgelig ikke på den 
store debat. Derimod var 
der større sprængstof i 
budgetforslaget for 1989. 
Her bliver der nemlig bud
getteret med underskud. 
Det fik mange på talersto
len og især den store post 
på budgettet, der hedder 
administration, stod for 
skud. Bent Stendorf fra 
Slagelse gjorde opmærk
som på, at det er foruroli
gende at et forbund som 
DFIF har en administra
tion, der sluger mere ned 
40% af det samlede bud
get. Administrationens 
størrelse og effektivitet bli
ver helt klart en af 1989 
helt store og centrale op
gaver for forbundet.

Form ålet e r...

3 filte n , at stimui«« 
nteressen tor samvær, 

tdræt 09 motion!

Der var også gaver til 
Morsø Firma Sport fra det 
høje nord. Svend Chris
tensen fik en selvlysende 
vest fra Norge tildelt af 
Per Pettersen fra Norges 
Bedri ftidretts forbund.
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bl.a. at forbundsrådet, 
men måske især formand
smødet har bestået sit 
svendestykke. Det var her 
debatter var, det var har 
man pudsede de store for
slag af, så de kunne vedta
ges uden de store proble
mer. Store beslutninger - 
lille debat.
Til sidst skal der lyde en 
tak til Morsø Firmasport 
for en meget flot forberedt 
og gennemført repræsen
tantskabsmøde 1988, der 
var nok koldt, men det er 
varmen vi husker.
På repræsentantskabsmø
det i Nykøbing Mors blev 
forbundets guldnål over
rakt næstformand i for
bundsstyrelsen Gunnar 
Petersen. At Gunnar skal 
have guldnålen og måske 
endda burde have haft den 
for flere år siden, kan der 
ikke være tvivl om, når 
man kigger tilbage på 
Gunnars generalieblad i 
forbundet. Mangeårig 
sammenslutningsformand, 
kredsformand, mangeårigt 
styrelsesmedlem, næstfor
mand m.m. Man kan kun 
sige en yderst fortjent hæ
dersbevisning.

Gunnar blev fejret på be
hørig vis af repræsentant
skabet, og fik overrakt 
forbundets guldnål.

Her skal det selvfølgelig 
nævnes, at budget for 
1989 med underskud blev 
godkendt af repræsentant
skabet, men debatten om 
brugen af midlerne vil 
fortsætte på møder og må
ske med indlæg i Firma
idræt.
Formand Tage Carlsen 
omtalte i sin beretning sto
re og vigtige beslutninger, 
der skulle træffes. Det 
drejede sig om struktu
rændring og om hvorvidt 
Dansk Firmaidrætsfor
bund skulle have lønnet 
formand.
Hovedingrediensen i 
strukturændringen er at 
afholde repræsentant
skabsmøde i november 
måned i ulige år, altså 
hverandet år istedet for 
hvert år, som vi har det 
nu. På lige år i november 
måned skal der så holdes, 
det man har valgt at kalde 
medtvejsmøde. Man kun
ne også kalde det et mini

repræsentantskabsmøde, 
da der er tale om et repræ
sentantskabsmøde med 
mindre besætning, men 
med beføjelser til at god
kende regnskab og budget. 
En anden idé med den nye 
struktur er også at give 
større indflydelse til for
mandsmødet, hvor der i 
lovparagraffen bl.a. står, 
at nytænkning og udvik
ling skal være i centrum. 
Denne nye strukturænd
ring skal opfattes som en 
gearing, der passer bedre 
til de ting, der skar i sam
fundet idag og som også 
passer bedre til Dansk Fir
maidrætsforbund, beslut
ningsprocessen decentrali
seres - beslutningerne 
træffes der, hvor de skal 
bruges.
Spørgsmålet om lønnet 
formand var også et af de 
helt store. Det er afslut
ningen på en lang tradition 
for ulønnede tillidshverv 
på topplan i danske id

rætsforbund. Tage Carl- 
sens argumenter for at 
indføre lønnet eller delvis 
lønnet formand var uimod
sigelige. Når man ser på 
det arbejdspres en mand 
som Tage Carlsen må stå 
model til for at tjene for
bundets sag må man give 
ham ret, når han siger, at 
man på sigt enten sætter 
sit, job eller familien over 
styr. At være formand for 
et idrætsforbund idag 
kræver, at man bruger mi
nimum en 40 timers ar
bejdsuge til det.
Alle forslagene blev vedta
get uden de bråvalla slag. 
Det skal nok ikke ses som 
en svaghed men som en 
styrke. Det er jo beviset 
på, at man forbereder sig 
ordentligt i Dansk Firma
idrætsforbund. Jeg mener
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Nogle betragtninger efter repræsentant
skabsmødet i Nykøbing Mors

Der blev spillet op til et godt møde af den dygtige pigegarde.

Af: Verner Sørensen 
Forbundsstyrelsen

Som deltager ved DFIF’s 
repræsentantskabsmøde i 
weekenden den 19. og 20. 
november må vi vist alle 
konkludere, at det var eet 
af de møder, der vil blive 
husket langt ud i fremti
den på grund af de store 
beslutninger, der blev truf
fet.
Jeg synes, at vi kun kan 
være trygge ved, at de ting 
- som der blev taget beslut
ninger om - allerede var 
godt diskuteret og debate
ret igennem såvel på for
mandsmøder og forbund
srådsmøder som ude i 
kredsene, inden vi skulle 
tage den endelige beslut
ning. Det kan jo kun være 
til gavn for vort forbund 
og dets fremtid, og i sidste 
instans til gavn for os alle i 
Firmaidrætten.

En anden ting, jeg synes 
var glædeligt, var den 
gode og saglige debat, der 
i år kendetegnede mødet, 
men man kunne ønske sig, 
at endnu flere ville tilken
degive deres meninger fra 
talerstolen. Man kunne 
måske også tænke sig en 
ny måde at afvikle repræ
sentantskabsmøderne på?
- vel især når de nu kun 
skal afvikles hvert andet 
år.
Jeg kan også kun glæde 
mig over, at forslaget om 
lønnet formand blev ved
taget. Jeg tror, det vil blive 
til stor gavn for Firmaid
rætten i fremtiden, for der 
er jo stadigvæk store op
gaver, der skal løses, og vi 
skal jo gerne følge med 
udviklingen på alle fronter
- eller allerhelst være lidt

Formalet er..,
arbejdspladsen

og famWen, at stimulere 
interessen for samvær, 

idræt og motion!

Formanden for kontrolkomiteen, og næstformand i For
bundsstyrelsen Jørn Godt, havde endnu en gang den 
tunge lod at fremlægge regnskab og budget.
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Et tydeligt eksempel på at 
vi på trods af en hård dis
kussion alle er firmaid- 
ræts folk.

foran - og det mener jeg 
faktisk vi kom ved den her 
beslutning, idet vi idag er 
det eneste af de 4 store ho
vedforbund, der har be
sluttet at heltidsansætte 
vores formand.
Vedr. den fremtidige pla
cering af vores repræsen
tantskabsmøder synes jeg, 
at disse fortsat skal holdes 
forskellige steder i landet, 
som de respektive sam
menslutninger nu kunne 
ønske sig det. Det er en 
stor udfordring for en 
sammenslutning at vareta
ge et sådant repræsentant
skabsmøde, og det er i år 
absolut bevist, at det ikke 
kun behøver at være de 
store byer, der påtager sig 
disse arrangementer. Mor
sø Firmasport beviste, at 
det kunne gøres, så vi alle 
følte os godt tilpas - TAK 
til Morsø Firmasport.
En anden ting, vi ikke må 
glemme som firmaidræts
ledere, er, at det har en 
stor PR-værdi for den ar
rangerede sammenslut
ning, og ikke mindst har 
det en værdi ud til offent
ligheden, at man påtager 
sig et sådant arrangement, 
idet de bevilligende myn
digheder så sandelig også 
vil have et vågent øje for 
en sammenslutning (for
ening), når man kan magte 
en så stor opgave. Så lad 
os blive ved med at kom
me rundt i landet, så læn
ge der er nogen, der 
ønsker at holde det, og der 
er jo faktisk ikke noget, 
der tyder på det modsatte 
endnu.

Formand Tage Carlsen tager faciliteterne i øjesyn inden repræsentantskabsmødets 
start lørdag

Jeg håber, at vore sam
menslutninger også frem
over vil bakke op omkring 
det righoldige tilbud, som 
DFIF tilbyder dem, og at 
de på den måde vil være 
med til at gøre os endnu 
større. Vore kredse skal vi 
derimod til at gøre noget 
mere for, idet de er et me
get vigtigt led imellem for
bundet og sammenslutnin
gerne, og jeg tror, at kred
sene kunne udføre et end
nu større opsøgende 
arbejde, hvis blot de havde 
midlerne og en større op
bakning, idet jeg er af den 
formening, at vi så ad den

vej kunne få nogle nye 
sammenslutninger med, 
men det kræver jo tid og 
mange kræfter. 
Lederplejen skal der hol
des et vågent øje med, for 
der er jo allerede sammen
slutninger, som mangler 
ledere, men vi har jo en 
dygtig konsulentstab, hvis 
viden vi så må benytte os 
af hurtigst muligt, og in
den det er for sent. Vore 
amtstilskud er i nogle am
ter blevet diskuteret, og 
der er nogen steder, hvor 
de godt kunne tænke sig at 
skære idrættens penge 
væk - set ud fra politikker

nes synspunkt. Der er 
mange andre ting, der 
kunne nævnes, men bare 
vi alle er vågne og vil sam
arbejde, så når vi langt ved 
fælles hjælp.
Jeg glæder mig til arbejdet 
i forbundet og vil forsøge 
at gøre mit bedste, men jeg 
vil også gerne have hjælp 
fra jer - kom med tingene, 
så vi kan snakke om dem - 
for ved godt samarbejde 
klares mange sager. Der er 
mange personer jeg ikke 
kender endnu, til trods for 
at jeg har været med i fir
maidræt i mange år, men 
det kan være vanskeligt at 
kende alle, selvom man 
gerne ville - her tænker jeg 
også på vort dygtige per
sonale på forbundskonto
ret, som er med til at gøre 
tingene lettere for vi andre 
frivillige ledere - men een 
ting er sikkert: vi er alle 
'”rmaidrætsfolk!
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Hvem er
Verner Sørensen, 
Aalborg Firmasport

Verner Sørensen fra Ålborg Firmasport blev det nye 
medlem i Dansk Firmaidrætsforbunds styrelse, her ser vi 
ham på talerstolen under årets repræsentantskabsmøde.

Ja, det er nok et spørgs
mål, som flere stiller sig. 
Jeg er 47 år og ansat i Nør
resundby Idrætscenter 
som idrætsassistent - en 
stilling jeg har beklædt i 
godt 10 år - så i mit daglige 
arbejde er jeg i kontakt 
med mange mennesker i 
alle aldersgrupper og in
denfor mange idrætsgrene 
(også en del udenlandske 
idrætsøvere).
Jeg er gift med Anny, og 
vi har 3 børn, som også er 
meget idrætsinteresseret 
og så småt er begyndt på 
lederplan. Idrætten har 
været vort halve liv, for 
jeg har den glæde at dele 
firmaidrætten med Anny - 
hun er nemlig ansat på

kontoret i Aalborg Firma
sport - så det er en stor 
hjælp i det frivillige lede
rarbejde, at ens kone har 
samme interesse som een 
selv.
Mit første møde med fir
maidrætten var i 1965, 
hvor jeg på min daværen
de arbejdsplads blev kon
taktet af en klubleder, som 
spurgte mig, om jeg ikke 
kunne tænke mig at starte 
en badmintonafdeling op 
indenfor firmaet, og da 
jeg godt kunne lide at spil
le badminton, syntes jeg 
det var en god ide. Deref
ter er det gået slag i slag - 
først i badmintonudvalget 
indenfor Aalborg Firma
sport og kort tid efter i be

styrelsen og samtidig i 
kredsens Idrætsudvalg. 
Det trak jeg mig ud af i 
1978, hvor jeg blev valgt 
til næstformand i Aalborg 
Firmasport og 2 år senere 
blev jeg så valgt ind i 
kredsbestyrelsen, da Gun
nar Pedersen blev valgt 
ind i forbundsstyrelsen. I 
1985 fik jeg overdraget 
formandsposten i Nordjyl
lands Amtskreds, da vores 
daværende formand rejste 
til Sjælland.
På nuværende tidspunkt 
spiller jeg stadigvæk bad
minton (på motionsplan), 
da jeg synes, denne idræts
gren er både festlig og for
nøjelig. I mine helt unge 
dage spillede jeg både fod

bold og håndbold, men 
efter vi flyttede til Nord
jyllands »hovedstad«, blev 
det bowling, som jeg dyr
kede i ca. 12 år.
Den efterhånden maget 
sparsomme fritid nydes 
med hus - have og ture 
med campingvognen og 
lidt jagt, når det byder sig. 
Jeg har dog også den store 
glæde at dele båd med 
Egon Pedersen (formand 
for Aalborg Firmasport), 
hvor mange firmasportssa
ger bliver drøftet i et hyg
geligt lag og en afslappet 
atmosfære.
Ja, det var nogle ting om 
mig selv, min hverdag og 
min familie i meget korte 
træk.
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Dansk Firmaidrætsfor
bund har i samarbejde 
med DFU gennemført et 
dommerkursus på en ny 
og anderledes måde. Nor
malt uddanner man fod
bolddommere ved at kursi
sterne følger et kursus, der 
strækker sig over 10 afte
ner å tre timer. På den 
måde hindrer man mange i 
at kunne blive dommere. 
Hvis man har skiftende ar
bejdstider, glipper der 
nemt en aften eller to, så 
det på den måde bliver 
sværere at bestå den af
sluttende prøve.
Det kan gøres på en måde 
viser det pilot-projekt, 
som DFIF’s kursusudvalg 
fuldførte i week-enden den 
11. - 13. november i år på 
hotel Antvortskov i Slagel
se. Ideen bag oplægget 
var, at man ville som ved 
de traditionelle aftenkur
ser, men nu i to week-en- 
der med et mellemrum på 
14 dage i mellem, hvor 
kursisterne har opgaver 
med hjem, der skal løses 
til 2. week-end. Program
met for de to week-ender 
er som vist herunder:

Dommerkursus 
på en ny måde - succes!
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Her har vi alle deltagere, og undervisere foran Hotel Antvortskov. De smiler for de 
alle bestod forbundets nye dommerkursus.

FO D BO LDDOM M ERK URSUS 1. WEEKEND 2. WEEKEND
PROGRAM ____________________________________________PROGRAM __________

DAG TID EMNE DAG TID EMNE

Fredag 18.30-19.00
19.00- 20.00

20.00- 22.00 

22.00

Ankomst og inkvartering 
Velkomst, præsentation og 
DFIF orientering 
Orientering om kursets forløb. 
Gennemgang af kampens ydre 
faktorer §§ 1-10.
Kaffe/te og snitter

Lørdag 08.00-09.00 Morgenmad
09.00-12.00 Off-side

Kaffe/te kl. 10
12.00-13.00 Frokost
13.00-15.00 Skub og obstruktion
15.00-15.15 Kaffe/te
15.15-18.00 Frispark
18.00-19.00 Middag
19.00-20.30 Målmanden
20.30-22.00 Gruppearbejde/Plenum
22.00 Kaffe/te og snitter

Søndag 08.00-09.00 Morgenmad
09.00-12.00 Igangsættelser

Kaffe/te kl. 10
12.00-13.00 Frokost
13.00-14.00 Gruppearbejde
14.00-15.00 Plenum

Udlevering af hjemmeopgaver
samt kaffe/te

Fredag 18.30-19.00
19.00- 20.00

20.00- 22.00 
22.00

Ankomst og inkvartering 
Velkomst og orientering om kur
sets forløb
Gennemgang af hjemmeopgaver 
Kaffe/te og snitter

Lørdag 08.00-09.00 Morgenmad 
DBU’s retningslinier 
Repetition 
Kaffe/te kl. 10

09.00-12.00

12.00-13.00 Frokost
13.00-15.00 Overheadtransparenter

Repetition
15.00-15.15 Kaffe/te
15.15-17.30 Gruppearbejde

Prøveeksamen
17.30-18.00 Plenum
18.00-19.00 Middag
19.00-22.00 Repetition

Dommereksamen med de første 
6 aspiranter

22.00 Kaffe/te og snitter

Søndag 08.00-09.00 Morgenmad
09.00-12.00 Dommereksamen med de sidste 6

aspiranter
Kaffe/te kl. 10

12.00-13.00 Frokost
13.00-15.00 Evaluering samt afslutning og 

kaffe/te
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Pilotprojektet blev en suc
ces ingen tvivl om det, alle 
kursister bestod den af
sluttende prøve - normalt 
ligger gennemførelsespro
centen på 75 - 80 %. Suc
cesen rejser selvfølgelig et 
spørgsmål om, vi nu skal 
uddanne en masse domme
re, vi spurgte formanden 
for kursusudvalget Hakon 
Jørgensen:
»Vi vælger at se denne 
form for dommerkursus 
som et supplement, vi må 
ikke glemme, at vi har et 
rigtigt godt samarbejde 
med de lokale dommerk
lubber. Det skal vi selvføl
gelig ikke sætte over styr, 
vi henvender os til de men
nesker, som gerne vil være 
dommere, men som af ar
bejdsmæssige grunde ikke 
kan blive det ved hjælp af 
et dommerkursus i aftenti
merne. Men vi er selfølge- 
lig glade for, at denne nye 
form er så effektiv, at alle 
kursister har bestået den 
teoretiske prøve«.
I har vel ikke været lidt 
flinke denne gang, når det 
nu er et pilotprojekt? 
spurgte vi de to instruktø
rer Knud Erik Lauridsen, 
Slagelse og Knud Knold, 
Korsør.
»Jeg vil ikke sige vi har 
været flinke, hvilket kursi
sterne nok vil være enig 
med mig i. Da de startede 
på kurset i første week-end 
var de store i slaget, det 
var bare en opgave, der 
skulle løses, men da de rej
ste søndag, var det nogle 
meget små mænd, der tog 
afsted med deres hjemme
opgaver. Heldigvis mødte 
alle op igen til den afslut
tende week-end.
De faglige krav er der ikke 
blevet slækket på. De krav 
som kursisterne har skullet 
honorere bliver stillet af 
Dansk Fodbolddommer 
Union (DFU), som sendte 
tre censorer, de er her også 
i egenskab af DBU-lovfor- 
tolkere. De dommerkort 
kurststerne får i hånden er 
fuldt ud så gode, som dem 
man får efter de almindeli
ge dommerkurser«.

Hvordan synes I denne 
nye måde at lave dommer
kursus på fungerer? 
»Slutresultatet vidner jo 
om, at det er en god måde 
at gøre det på. Jeg vil dog 
gerne indrømme, at vi som 
instruktørere kunne banke 
så meget paratviden og så 
mange fagudtryk ind i ho
vedet på folk, men det gik 
jo over alt forventning. Så 
har det yderligere været 
den fordel, at vi kan samle 
kursister op fra hele lan
det, underforstået, at vi 
kan få folk til at rejse efter 
det. Vi får også fat i de, 
der gerne vil være domme
re, men hvor der er for få 
til at starte et hold. Her er 
klart et resultat at arbejde 
videre med, sluttede Knud 
Erik Lauridsen.
Herefter fulgte jeg kursi
sternes evaluering af kur
sus-forløbet, og havde 
også lejlighed til at stille et 
par spørgsmål.

Kursisterne havde været 
delt op i grupper, men 
samstemmede fra grupper
ne var der stor ros til begge 
instruktører, som virkelig 
havde formået at motive
re, samtidig med at de vir
kelig kunne holde alle til 
ilden. Specielt fremhæve
de grupperne fordelene 
ved at de kunne være sam
men i længere tid og ikke 
kun i de sædvanlige par ti
mer nogle aftener om 
ugen. Preben Andersen 
Fra Hillerød Firma Sport 
fremhævede specielt den 
fordel, der ligger i at have 
to instruktører til tolv 
mennesker, i stedet for en 
enkel instruktør til et hold 
på 22.
Blandt flere andre var Ole 
Andersen fra Frederiks
værk Firma Sport inde på, 
at han af arbejdsmæssige 
grunde var afskåret fra at 
blive dommer på de nor
male kurser. Leif Larsen

ligeledes fra Frederiks
værk supplerede med, at 
det også af familiemæssige 
årsager var bedre at bruge 
2 week-end’er fremfor 10 
hverdagsaftner: »Jeg var 
aldrig blevet dommer, hvis 
jeg skulle have brugt 10 af
tener å 3 timer«, sagde 
Leif.
Det sociale samvær var 
også i høj sæde, som altid 
ved et DFIF-arrangement, 
Preben Olsen fra Korsør 
Firma Sport opsummerede 
ved at rose det gode sam
menhold, der havde været 
på holdet: »Sammenhol
det var vigtigt, vi hjalp 
hinanden undervejs - det 
betød, at motivationen var 
i top«.
Hakon Jørgensen sluttede 
af med at takke instruktø
rene og med at skue lidt 
ind i fremtiden: »Det er til 
fordel for hele fodbold
sporten, når vi finder på 
nye metoder til at uddanne 
nye dommere. Vi har i 
DFIF nu udviklet denne 
nye form at afholde dom
merkurser på, vi ønsker 
dog på ingen måde patent 
på denne idé. Vi ser gerne 
et samarbejde etableret 
med de andre forbund på 
dette område, hvis de me
ner, de kan bruge ideen«. 
Jeg skal til sidst tilslutte 
mig de to instruktøres hil
sen til de nye dommere: 
Rigtig god fløjte frem
over«.
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Instruktør - Lederkurser forår ’89
BORDTENNIS II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. 
Der undervises teoretisk og praktisk med in
struktionsmetodik, instruktionsøvelser og slag
repertoiret samt opvarmning og turneringsplan
lægning.

TID OG STED: 17.-19. februar ’89 i Frederi
cia.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

SKYDNING I
Kurset er første del af instruktøruddannelsen. 
Der arbejdes teoretisk og praktisk med riffel
skydningens grundelementer (kun 15 m) samt 
våbentilladelse og sikkerhedsbestemmelser.

TID OG STED: 24.-26. februar ’89 i Middel
fart.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

SKYDNING III
Kurset er afsluttende del af instruktøruddannel
sen. Der arbejdes teoretisk og praktisk med 
skydestillinger og makkermetoder i riffelskyd
ning (50 m), udendørsskydning/banekomman- 
dør, instruktionsmetodik og instruktionsøvelser 
samt undervisningsteknik.

TID OG STED: 14.-16. april ’89 i Ulfborg. 19.- 
21. maj ’89 i Middelfart.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

PISTOL II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. 
Der undervises teoretisk og praktisk i skydetek- 
nik, makkermetode og instruktionsmetodik 
samt instruktionsøvelser.

TID OG STED: 27.-29. januar ’89 i Middelfart.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

PISTOL III
Kurset er afsluttende del af instruktøruddannel
sen. Der undervises teoretisk og praktisk i sky- 
deteknik, instruktionsmetodik og instruktion
søvelser samt undervisningsteknik og makke
ropgaver.

TID OG STED: 07.-09. april ’89 i Middelfart. 

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

BILLARD II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. 
Og der arbejdes teoretisk og praktisk med stød
teknik, billardsystemer og instruktionsmetodik 
samt instruktionsøvelser.

TID OG STED: 10.-12. februar ’89 i Middel
fart.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

FODBOLDDOMMER:
Kurset strækker sig over to weekends og 
henvender sig til DFIF-personer, som 
kunne tænke sig at blive fodbolddomme
re. Kurset har samme indhold og eksa
men som de traditionelle dommerkurser, 
der normalt afvikles over 10 hverdage. 
Instruktørerne er erfarne DFU-undervise- 
re.
Via teori og praksis samt gruppeopgaver 
undervises der i off-side, skub, obstrukti
on, frispark, målmandens funktion, kam
pens ydre faktorer, retningslinier, og der 
afholdes eksamen den sidste weekend.

TID OG STED: 10.-12. marts ’89 og 31. 
marts - 2. april ’89 i Middelfart.

SAMLET PRIS: Kr. 550,-

1 --------- .....
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SKAK
Der arbejdes teoretisk og praktisk med 
skakspillets grundelementer og regler 
samt forskellige turneringsformer, og for
skellige skakaktiviteter af uformel karak
ter.

TID OG STED: 20. 22.
delfart.

januar ’89 i Mid-

KURSUSPRIS: Kr. 500,

SVØMNING I
Kurset henvender sig til personer, som påtæn
ker opstart af familiesvømning samt til perso
ner, der ønsker ideer og ny inspiration til svøm
meundervisningen. Der undervises ikke i svøm- 
mearterne, men der gives ideer til brug af de 
forskellige nye legeredskaber, som findes i de 
nye badeland/svømmehalller.
Der undervises desuden i optræden og krav til 
svømmeunderviseren, orientering om diverse 
svømmeprøver, svømmeopvarmning, vandtil
vænningsøvelser samt elementær udspring.

TID OG STED: 28.-30. april ’89 i Nyborg.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

LEDER I
Kurset er første del af lederuddannelsen, og der 
arbejdes teoretisk og praktisk med talerteknik 
samt introduktion til diskussions- og mødele
delse. Desuden anvendes der video til optagelse 
af kursisterne.

TID OG STED: 27.-29. januar ’89 i Middelfart 

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

LEDER II
Kurset er anden del af lederuddannelsen, og der 
arbejdes teoretisk og praktisk med diskussions - 
og mødeledelse samt notat - og referatteknik.

TID OG STED: 28.-30. april ’89 i Middelfart.

KURSUSPRIS: 550,-

LEDER III
Kurset er afsluttende del af lederuddannelsen, 
og der arbejdes teoretisk og praktisk med for
handlingsteknik og gruppeudvikling.

TID OG STED: 27.-29. januar ’89 i Hobro. 
26.-28. maj ’89 i Middelfart.

KURSUSPRIS: Kr. 550,-

VIDEO I
Kurset omhandler optageteknik, og via 
teori og praktik får deltagerne grundigt 
kendskab til begreber og principper om
kring optageteknik. Der arbejdes med 
emner som transportabelt videoudstyr 
(VHS), optageteknik billed/lyd, intervi- 
ew/lyssætning, rortællerteknik, program
typer.

TID OG STED: 03.-05. februar ’89 i Vi
borg.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

VIDEO II
Kurset omhandler planlægning og via teori og 
praktik får deltagerne grundigt kendskab til be
greber og principper omkring planlægning. Der 
arbejdes med emner som ide-udvikling, rese
arch, målgruppe, synopsis/manuskript, skudli
ste og produktionsplan samt redigering.

TID OG STED: 03.-05. marts ’89 i Viborg.

KURSUSPRIS: Kr. 500,-

KURSUSPRISEN: omfatter undervisning,
materialer, ophold og forplejning dog ikke 
drikkevarer.

TILMELDING: skal ske på tilmeldingskort, 
som underskrives af kreds/sammenslutning, og 
som tilsendes forbundskontoret senest 1 måned 
før kursets afvikling.

YDERLIGERE OPLYSNINGER: om kurserne 
eller ønsker om afvikling af andre kurser kan 
ske ved henvendelse til kursuskonsulent Jane 
Have Andersen på telefon 09 31 65 60.
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Linierne er lagt 
for 40.000 motionister

Firmaklræt

Forberedelserne af det 
kommende års aktiviteter- 
/kampagner har længe væ
ret i fuld gang. Her tænkes 
bl.a. på 3 af vore »store« 
aktiviteter - Etapeløbet, 
Danmark Stafetten/Dan- 
mark Stafettens Grand 
Prix Løb og Tour De Pe
dal, der tilsammen i 1988 
har tiltrukket ikke mindre 
end 40 - 50.000 glade moti
onister landet over. Vi lø
ber og cykler så det er en 
fryd, - for sundheden, vel
været og ikke mindst sam
været.
Sædvanen tro, har aktivi
tetsudvalget i løbet af ef
teråret afholdt løbeleder- 
møder, for sammen med 
»nye« og »gamle« arran
gører at afstikke linierne 
for disse spændende akti
viteter i 1989. Der er stadig 
mulighed for, at eventuelle 
nye arrangører kan »stå 
på« både Etapeløbet og 
Tour De Pedal. Kampag
neoplægget for Etapeløbet 
ligger allerede hos alle 
sammenslutninger Tour 
De Pedal er på vej... Skul
le der i forbindelse med 
aktiviteternes opstart være 
brug for råd og vejled
ning, er hjælpen aldrig 
længere væk end den nær
meste telefon - ring til for
bundskontoret, aktivitet
skonsulent Jesper Mathie
sen. (vi har også mulighed 
for at henvise til en garvet 
arrangør, der ved besked 
om den praktiske afvik
ling).
For Danmark Stafettens 
vedkommende fastholdes 
arrangementet i de 6 eta
blerede løbsbyer, mens 
Grand Prixét i ’89 foregår 
i Arhus, nærmere bestemt 
den 16. - 17. september.

God fornøjelse 
Jesper Mathiesen 

Aktivitetskonsulent

Stemningsbilleder fra to a f Firmaidrættens store aktiviteter: Danmark-stafetten, og 
Tour de Pedal.
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BYERNES MOTIONSLØB

LØB DIG GLAD
I Dansk Firmaidrætsforbunds landsdækkende motionsløb.
Alle kan være med. Få fat i gode venner, holdkammerater, kollegaer eller familien 
og meld jer til byernes motionsløb 1989. Det giver to chancer for at vinde et væld af 
fine præmier. For efter løbene i de seks løbsbyer, kan alle tilmelde sig Danmark- 
Stafettens GRAND PRIX LØB 1989 den 16. september i Århus

Velkommen til byernes motionsløb:

Hillerød, lørdag den 10. juni 
Næstved, søndag den 11. juni 
Svendborg, lørdag den 10. juni 
Viborg, søndag den 11. juni 
Frederikshavn, lørdag den 10. juni 
Esbjerg, søndag den 20. august

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebætsvej 11,5800 Nyborg. Tlf. 09 31 65 60
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20 år med firmasport i Vamdrup

Af:
Ingrid Krogh

Fredag den 28. oktober 
var det 20 år siden, firma
sporten startede op i 
Vamdrup. I denne anled
ning blev der holdt en fest 
i Vennernes Hus lørdag 
den 29. oktober for ledere 
med ledsagere.
John Kromann, der har 
været formand lige fra 
starten, sagde i sin tale, at 
det hele faktisk startede, 
da han arbejdede på 
Schou Lakfabrik i 1968. 
Her blev der i pauserne 
sparket flittigt til en bold - 
både af fabriks- og kon
torpersonale. Det gav ham 
ideen til oprettelse af fir
masport i byen.
Han henvendte sig til 
bogtrykker Henning Col- 
ding, som var med på ide
en, og de indkaldte gen
nem Vamdrup Ugeblad til 
en stiftende generalfor
samling.

Det var med en vis spæn
ding, de imødeså dette 
møde, men de blev glæde
ligt overrasket, for der 
mødte 70 personer op, så 
dermed var starten sikret. 
Det, der først kom på pro
grammet, var fodbold. 
Den første fredag, det hele 
skulle starte, mødte der 26 
hold op. Hvad nu? De 13 
hold blev sendt hjem med 
besked om, at de kunne 
komme fredagen efter. Så 
hermed var det sat igang. 
Men det var jo ikke alle, 
der spillede fodbold, så da 
der blev vist interesse for 
skydning, blev det fornød
ne købt ind, og så kom det 
også igang.
Og så gik det ellers slag i 
slag med badminton, fa
miliesvømning, bordten
nis, billard, og i 1987 star
tede dart og gymnastik for 
damer. Som noget nyt i

sæsonen 88/89 har man ta
get volleyball på program
met, dvs. 9 idrætsgrene, 
hvilket er meget flot for en 
by af Vamdrups størrelse. 
John Kromann takkede 
Henning Colding for hans 
store hjælp ved opstarten, 
hvor han var næstformand 
i nogle år.
Han rettede også en varm 
tak til lederne af de for
skellige afdelinger, hvoraf 
mange har været med til at 
starte afdelingerne op, og 
stadigvæk tager deres 
tørn.
Han takkede også forbun
dets repræsentant, Jørn 
Godt og frue, fordi de var 
kommet tilstede for at fej
re jubilæet.
Der blev desuden holdt ta
ler af Henning Colding, 
Bent Hansen, Jens Mad
sen, LM Glasfiber, Lun
derskov, og Jørn Godt,

der samtidig uddelte for
bundets æresnål til 8 lede
re, der alle har været med i 
over 10 år.
DFIF’s æresnål blev ud
delt til Agnes Kromann, 
Karen Margrethe Erichsen 
og Majbritt Petersen - alle 
fra svømmeafdelingen. 
Karl Erik Jensen, fodbold, 
Torben Jensen, badmin
ton, Bent Hansen, billard, 
Søren Krogh, samt Erik 
Petersen, der er sekretær i 
forretningsudvalget.
Jørn Godt nævnte også i 
sin tale de hædersbevisnin
ger, der tidligere er tildelt 
formanden John Kro
mann, der har modtaget 
den højeste, der tildeles in
denfor forbundet, samt 
den hædersbevisning, In
ger Pedersen har modtaget 
for det store stykke arbej
de, hun har gjort i skyde- 
afdelingen.



Firmaidræt 17

Kulturministeriet har stif
tet en ny idrætspulje med 
et helt klart formål: 
Formålet er at støtte loka
le initiativer til udvikling 
og fornyelse af mulighe
derne for at dyrke idræt. 
Støtten skal stimulere til 
initiativer i idrætsforenin
ger og til at organisere 
idræt i Klubber, forenin
ger, borgergrupper med 
særlige behov: Ældre,
flygtninge, indvandrere, 
socialt belastede unge, 
handicappede...

Der er også mulighed for 
at støtte anlæg af enkle id
rætsfaciliteter i ældre by
områder med kun få 
idrætsanlæg. Faciliteterne 
skal stå åbne for alle i lo
kal området og bygge på 
brugernes medansvar. 
Tilskuddet hanvender sig 
til alle - amtskommuner, 
kommuner, institutioner, 
foreninger, klubber, bor
gergrupper, enkelt-perso
ner.
Der ydes støtte til:
1) Projektforberedelse og 
konsulentbistand
2) Igangsættelse af pro
jektet
3) Erfaringsindsamling og 
formidling
Sidste frist for ansøgning 
er den 1. februar 1989. 
Ansøgningsskema og yder
ligere oplysninger kan fåes 
ved henvendelse hos Kul
turministeriet Nybrogade 
2, 1203 København K, tlf. 
01 92 33 70.

Stof til eftertanke
Dansk Firmaidrætsforbunds 
bugner af stof til eftertanke:

kælder

Joggingdragter
100 procent bom uld................... kr. 325,-
T-shirts
100 procent bomuld, (alle størrel
ser)...................................................kr. 35,-
Poloshirts
hvide med blåt tryk, 100 procent 
bomuld, (alle stø rre lser)............. kr. 55,-
Sweatshirts
hvide og blå, 80 procent bomuld, 
(kun til voksne).............................kr. 110,-
Badehåndklæder
blå med blåt try k ......................... .kr. 75,-
Almindelige håndklæder
lyseblå med blåt try k .................. .kr. 45,-
Endvidere:
Nye spillekort....................... .kr. 15,-
Nye smækpunge (hv ide)......... .kr. 5,-
Muleposer............................. .kr. 21,-
PARKER kuglepenne........... .kr. 45,-
Henvendelse til

tD  Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11,5800 Nyborg 
Telefon 09 31 65 60

Vi skal gerne snart kunne vise billeder fra det grønne 
klæde, hvor pigerne er i centrum som spillere.

Hvor er pigerne?
Det er med en vis undren, 
jeg har kunnet konstatere, 
at der i hele landet er til
meldt 186 piger i billard. 
Hvor er de henne? - de vi
ser sig ikke til de forskelli
ge turneringer, her tænker 
jeg specielt på landsme
sterskaberne. Her i vores 
lille by, Vamdrup, er vi 
kun 5 »piger« med, heraf 
deltog de 4 ved landsme
sterskaberne i København 
i marts måned.
Selvfølgelig koster det at 
deltage i sådanne arrange
menter, + div. udgifter til 
rejse, ophold m.m.
Men uanset om man vin
der eller ej, så har man her 
mulighed for at møde en 
masse prægtige menne
sker, som man kan få en

snak med. Og man kan ro
ligt sige på gensyn næste 
år, for det er næsten de 
samme, der kommer år for 
år.
Til pigerne: se at komme 
ud af starthullerne, deltag 
i kredsmesterskaberne og 
kom så næste år. Uanset 
om du her, efter din me
ning, et for lille gennem
snit, så kom alligevel, for 
det er du ikke den eneste, 
der har.
Jeg håber, at dette lille 
»hip« bevirker, at vi næste 
gang, får en masse nye an
sigter at se ved landsme
sterskaberne.

Ingrid Krogh 
Billardafdelingen 

Vamdrup Firmasport
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Kort og 
godt

I  FDBl-nyt nr. 4 
1988 kan man læse 
om hvor vigtigt, 
det er at holde sig i 
form:

Personalet i Brugsen i 
Bellmannsgade på Østerb
ro fik sig en længere løbe
tur, da de en torsdag efter
middag ville holde en bu
tikstyv tilbage. Tyven så 
nemlig sit snit til at stikke 
af, men det ihærdige per
sonale satte efter, og først 
på Østerbrogade ved Si- 
onsgade blev tyven fanget. 
Han er en mand på 35 år, 
der tidligere havde prøvet 
butikstyverier adskillige 
gange.
Vi har også i FDBI/motion 
diskuteret, hvad der kan 
gøres ved butikstyveri. Vi 
kom frem til, at personalet 
mangler kondition - ellers 
ville han aldrig være nået 
så langt.
Derfor tilbyder vi hele per
sonalet i Brugsen i Bell
mannsgade et gratis med
lemsskab af FDBI/motion 
resten af 1988. Så vil kom
mende tyve næppe nå ned 
på Østerbrogade, før ud
deleren har løbet dem op. 
God Jagt.

En ny bog om billard er kommet på 
markedet, den har titlen Billard - 
keglebillard, carambole m.m.

Hvis man skal blive rigtig god til billard er det nødven
digt med instruktion.

ERNA HØEG fra  
Fredericia Fag- og 
Firma-Idrætsfor
ening skriver i ok
tobernummeret a f 
Firma Sport Fre
dericia om leder 
motivation:

I disse tider hvor vi får 
mere firtid, er det mærke
ligt, hvor lidt tid vi har til i 
fællesskab at foretage os 
noget.
Hvordan motiverer vi hin
anden?
En god løsning er firma
idræt. Samvær og trivsel 
er nøgleord, som man bør 
kende i enhver firmaidræt
sklub. På tværs af alder og 
køn kan man være sam
men om at dyrke sine in
teresser i firmaidrætten.
I øjeblikket findes der 13 
forskellige aktiviteter at 
vælge imellem.
Så mulighederne er mange 
og meget varieret. Hertil 
skal tilføjes, at en del af 
aktiviteterne er særdeles 
familievenlige. Alle er va- 
nemennesker. Det at skulle 
hjemmefra, hvis man ikke 
er vant til det, kræver vir
kelig stor vilje.
Men snyd ikke dig selv for 
de oplevelser der kunne 
komme, hvis du var sam
men med kolleger om en 
fælles interesse.
I vinterhalvåret f.eks. spil
les der billard, dart og 
whist i klubhuset i Hanne- 
rup.
I Fredericiahallerne er der 
fodbold, håndbold, bad
minton, bordtennis, keg
ler, skydning, bowling og 
svømning.
Fælles for dem alle er, at 
det er sjovt og underhol
dende at deltage.
Brug fritiden til at blive i 
bedre humør, få et bedre 
velbefindende, vær med i 
fællesskabet.
HUSK: AKTIVE MEN
NESKER ER GLADE 
MENNESKER.

Erna Høeg

Billard er både sport og 
underholdning. Man kan 
spille på sit eget bord 
hjemme i kælderen eller 
på store kostbare turne
ringsborde, hvor både 
klæde og baller bør have 
en bestemt temperatur. 
Lars Andersen, der er 
medlem af lokalunioner
nes instruktionsudvalg un
der Dansk Billard Union, 
har været konsulent og 
tegnet diagrammer, og 
forfatteren Carsten Han
sen har skrevet den lille in
struktionsbog om det po
pulære spil.
Bogen henvender sig både

til begyndere og spillere, 
der gerne vil nå længere 
end den lejlighedsvise 
»Skomager-pot«. Nogle af 
spørgsmålene, der besva
res i bogen, lyder: Hvor
dan spiller man billard? 
Køens udformning og bor
denes mål. Reglerne for 
keglebillard, carambole og 
skomager. Spillets teknik. 
Angrebsspil og defensivt 
spil. Ballernes bevægelse 
m.m. Bogen indeholder 
også en række illustrerede 
eksempler på typiske situa
tioner, der kan opstå i bil
lardspillets forskellige 
discipliner.



Navnlig
navne

Vi tager denne gang ud
gangspunkt i de tildelinger 
der fandt sted på repræ
sentantskabsmødet i Ny
købing Mors i week-end’- 
en den 19. - 20. november.

KURT BILTOFT fra 
Ringkøbing Firmasport 
fik Leo Frederiksens Min
depokal overrakt ved af
tenfesten lørdag. Kurt Bil
toft blev valgt ind i 
Ringkøbing Firmasports 
skydeudvalg i 1973 først 
som menig, og senere som 
formand for udvalget, 
hvor Kurt Biltoft har gjort 
et stort stykke arbejde for 
skytterne og skyttesagen i 
Ringkøbing Firmasport.
I 1980 blev Kurt Biltoft 
valgt ind i riffelsektionen i 
Dansk Firmaidrætsfor
bund, i 1986 blev han valgt 
til sektionsleder, hvor han 
endnu en gang viste, hvil
ken arbejdskapacitet han 
er.
Vi oplever altid Kurt som 
en dygtig og samvittig
hedsfuld samarbejdspart

ner og sidst men bestemt 
ikke mindst som en god 
kammerat, som når vi på 
de lange møder, når træt
heden begynder at melde 
sig, altid kan få smilet og 
latteren til at komme frem 
igen med en kvik bemærk
ning, så man føler træthe
den er væk, og vi er klar til 
at tage en tørn til.
Kurt Biltoft må være den 
rette og bedst kvalificerede 
til at modtage Leo Frede
riksens Mindepokal.

HANS-JØRN POULSEN 
fra Postens Idræts- og Fri
tidsforbund fik tildelt 
Agerbæks Ærespokal. 
Hans-Jørn Poulsen har 
måske ikke altid været 
enig med Dansk Firmaid
rætsforbunds styrelse, ind
ledte DFIF’s formand 
Tage Carlsen sin tale og 
fortsatte: »men det skal 
man nødvendigvis heller 
ikke altid være. Hans-Jørn 
Poulsen har som leder ud
ført et særdeles dygtigt og 
initiativrigt arbejde for fir
maidrætten i Danmark«. 
Hans-Jørn Poulsen var i 
midten af 1960’erne for
mand for I.F. Posten i År
hus, der på det tidspunkt 
var blandt de største po
stale foreninger i Postens 
Idræts- og Fritidsforbund. 
I årene 1967-1969 samt 
1972-1973 var han sekreta
riatsmedlem i P.I.F., fra 
1974-1976 var han sekre
tær og siden 1977 har han 
været formand for P.I.F. - 
altså i mere end 10 år.

Hans-Jørn Poulsen er ikke 
alene kendt i POSTEN- 
regi, han er formodenlig 
kendt i så godt som alle 
firmaidrætssammenslut
ning i hele landet. Han har 
bl.a. deltaget i næsten 
samtlige DFIF-repræsen- 
tantskabsmøder gennem 
de seneste 15 år. Langt de 
fleste år har vi set Hans- 
Jørn på talerstolen for at 
give sin mening til kende 
om forskellige spørgsmål 
vedrørende firmaidrætten 
- altid med den bagtanke 
at få udviklet firmaidræt
ten i Danmark.
I sin tid som formand for 
P.I.F. har Hans-Jørn væ
ret med til en kæmpe ud
vikling, da han startede 
som formand i 1977 var 
det godt 3000 medlemmer 
idag er man tæt på at pas
sere de 6000 medlemmer. 
Idrætsgrenes antal er lige
ledes blevet fordoblet, de 
seneste idrætsgrene, der er 
kommet til, er: billard, 
bowling, kegling, terræn
løb, dart og sportsfiskeri. 
Også internationalt har 
Hans-Jørn Poulsen opnået 
resultater, P.F.I. har for
uden at deltage i de postale 
nordiske mesterskaber, de 
sidste par år også deltaget i 
flere europæiske mester
skaber og turneringer med 
dejlige rejser og idrætsop
levelser, både England, 
Vesttyskland, Østrig og 
Scweitz har ligget for PO
STENS fødder, og mange 
oplevelser venter i årene 
fremover.

Tønder Firma Sport fik 
forbundets 10 års jubilæ
ums-banner.

Dansk Firmaidrætsforbund

Storebæltsvej 11,
5800 Nyborg.
Tlf. 09 31 65 60. 
Ekspedition:
Mandag-fredag kl. 8-15.30

Generalsekretær:
Svend Møller,
Cedervænget 14,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 57 33.

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen, Heboltoft 12, 
6950 Ringkøbing.
Tlf. 07 32 14 58.

Næstformand:
Jørn Godt,
Schultzvej 5,
6091 Bjert.
Tlf. 05 57 23 22.
Kristian Hansen,
Blåbærvej 2,
7200 Grinsted.
Tlf. 05 32 17 34.
Kurt Petersen,
Strandvejen 46,
4200 Slagelse.
Tlf. 03 52 75 35.
Verner Sørensen,
Kløvervej 32,
9400 Nørresundby.
Tlf. 08 17 17 63.

DFIF’s konsulenter:
Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt
Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan G. Andersen,
Vibevej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland og Fyn
Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48,
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf. 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent
Jesper Mathiesen 
Blegdamsgade 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 45 09

DFIF CENTRET
Strandvejen 25 
6840 Oksbøl 
Tlf. 05 27 13 11
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